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31 maja odbÄ™dzie siÄ™ zjazd PZJ, ale jaki? Czy nadzwyczajny, który ma siÄ™ zajÄ…Ä‡ tylko
ewentualnym uchwaleniem zmian w statucie, czy teÅ¼ moÅ¼e ma poÅ‚Ä…czyÄ‡ dwie kwestie:
zmian w statucie oraz byÄ‡ jednoczeÅ›nie zjazdem sprawozdawczym? Nazwa zjazdu
zaproponowana przez zwoÅ‚ujÄ…cy go zarzÄ…d (Nadzwyczajny Walny Zjazd Delegatów
ZwiÄ…zku) wydaje siÄ™ sugerowaÄ‡, Å¼e to bÄ™dzie tylko zjazd nadzwyczajny, a wiÄ™c ma na
nim byÄ‡ mowa tylko o zmianach w statucie. Jednak komunikat zarzÄ…du PZJ z 29 kwietnia
informujÄ…cy o terminie zjazdu podaje takÅ¼e, Å¼e:Nadzwyczajny Walny Zjazd zwoÅ‚any jest w
sprawach:1) uchwalenia zmian Statutu ZwiÄ…zku;2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego
Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego po kontroli biegÅ‚ego rewidenta.To zaÅ› sugeruje, Å¼e
intencjÄ… zarzÄ…du PZJ byÅ‚o, aby to spotkanie speÅ‚niÅ‚o teÅ¼ rolÄ™ zjazdu
sprawozdawczego. Ta kwestia (czy jeden zjazd, czy dwa w jednym) wywoÅ‚aÅ‚a wiele niejasnoÅ›ci.
Wypowiadali siÄ™ publicznie w tej kwestii panowie Bartosz Jura i Leszek DoraczyÅ„ski.
Wskazywali na niekonsekwencjÄ™ zarzÄ…du PZJ, wyraÅ¼ajÄ…cÄ… siÄ™ de facto
nazewnictwem. Gdyby zjazd nazwany zostaÅ‚ &bdquo;nadzwyczajno-sprawozdawczy&rdquo;, albo
&bdquo;nadzwyczajny w kwestii zmian w statucie oraz sprawozdawczy&rdquo;, to nie byÅ‚oby
wÄ…tpliwoÅ›ci, Å¼e delegaci bÄ™dÄ… mogli siÄ™ zajÄ…Ä‡ obiema sprawami. Przy tej nazwie,
takie wÄ…tpliwoÅ›ci istniaÅ‚y.Ale dziÅ› (Å›roda 18 maja) juÅ¼ tych wÄ…tpliwoÅ›ci byÄ‡ nie
moÅ¼e.

Dopiero dziÅ› (wczoraj?) niektórzy delegaci na zjazd otrzymali te materiaÅ‚y, jakie zarzÄ…d
opublikowaÅ‚ na stronie internetowej PZJ 16 maja, czyli projekt zmian w statucie wraz z
uzasadnieniem komisji statutowej, a takÅ¼e opiniÄ™ biegÅ‚ego rewidenta z badania sprawozdania
finansowego PZJ za rok 2015. Ale nie otrzymali samego sprawozdania finansowego! Nie
pokazaÅ‚o siÄ™ ono równieÅ¼ na stronie PZJ! Nie tylko delegaci nie otrzymali sprawozdania
finansowego. Do dziÅ› nie otrzymali go czÅ‚onkowie rady zwiÄ…zku, czyli komisji rewizyjnej.To
jednoznacznie przekreÅ›la moÅ¼liwoÅ›Ä‡, aby zjazd z 31 maja mógÅ‚ speÅ‚niÄ‡ rolÄ™
sprawozdawczÄ…. NiezaleÅ¼nie od tego, nawet gdyby to sprawozdanie zostaÅ‚o opublikowane i
dostarczone komu trzeba, to &ndash; jak sÅ‚usznie napisaÅ‚ Bartosz Jura &ndash; ono samo nie
wystarczy do tego, aby zjazd moÅ¼na nazwaÄ‡ sprawozdawczym. Do tego, aby tak siÄ™ staÅ‚o,
potrzebne jest jeszcze wykonanie budÅ¼etu, a takÅ¼e sprawozdanie zarzÄ…du, sprawozdanie
rady zwiÄ…zku oraz rzecznika dyscyplinarnego i sÄ…du dyscyplinarnego, gdyÅ¼ wg obecnie
obowiÄ…zujÄ…cego statutu sÄ… to wÅ‚adze ZwiÄ…zku. A delegaci podczas zjazdu
sprawozdawczego muszÄ… mieÄ‡ moÅ¼liwoÅ›Ä‡ ocenienia tego, jak dziaÅ‚aÅ‚y wszystkie organy
wÅ‚adz ZwiÄ…zku.AmatorszczyznaPrzy okazji wróÄ‡my do rozbieÅ¼noÅ›ci miÄ™dzy zarzÄ…dem
a radÄ…, jakie siÄ™ pojawiÅ‚y w przestrzeni publicznej, czyli najpierw na stronie internetowej
ZwiÄ…zku, a potem na portalu &bdquo;Åšwiata Koni&rdquo;. Na komunikat rady z 18 kwietnia,
zarzÄ…d odpowiedziaÅ‚ komunikatem dzieÅ„ póÅºniej.Rada napisaÅ‚a:Znacznie wiÄ™kszy niepokój
budzi sposób prowadzenia rozliczeÅ„ finansowych przez dziaÅ‚ ksiÄ™gowoÅ›ci PZJ. Do 31 marca
br. nie zostaÅ‚o sporzÄ…dzone sprawozdanie finansowe ZwiÄ…zku, co narusza przepis art. 52 ust
1 ustawy o rachunkowoÅ›ci nakÅ‚adajÄ…ce na zwiÄ…zek obowiÄ…zek wykonania sprawozdania
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finansowego w terminie do 31 marca. Zmiany, jakie ZarzÄ…d PZJ dokonaÅ‚ w 2015 roku w zakresie
obsÅ‚ugi ksiÄ™gowoÅ›ci ZwiÄ…zku przez powierzenie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowej ZwiÄ…zku firmie
zewnÄ™trznej, naleÅ¼y odebraÄ‡ jako niekorzystne dla ZwiÄ…zku. 
ZarzÄ…d odpowiedziaÅ‚ na to tak:Dokument CIT-8 zostaÅ‚ zÅ‚oÅ¼ony we wÅ‚aÅ›ciwym UrzÄ™dzie
Skarbowym przez Polski ZwiÄ…zek JeÅºdziecki w ustawowym terminie do 31 marca 2016
r. Sprawozdanie finansowe Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego za rok 2015 byÅ‚o przygotowane
do koÅ„ca marca 2016r. i 2 kwietnia 2016 r. przekazane biegÅ‚emu rewidentowi. Po pierwsze
&ndash; CIT-8 to nie jest sprawozdanie finansowe. Po drugie &ndash; zwróÄ‡my uwagÄ™ na daty.
JeÅ¼eli sprawozdanie finansowe byÅ‚o gotowe do 31 marca, to dlaczego zostaÅ‚o przekazane
biegÅ‚emu rewidentowi dopiero 2 kwietnia? JakoÅ› trudno uwierzyÄ‡, Å¼e biuro PZJ lub biegÅ‚y
rewident pracowali akurat w sobotÄ™, bo 2 kwietnia wypada wÅ‚aÅ›nie w ten wolny od pracy dzieÅ„.
Poza tym, jeÅ¼eli sprawozdanie byÅ‚o gotowe 2 kwietnia, to dlaczego czÅ‚onkowie rady nie dostali
go (nawet jeÅ›li to byÅ‚aby wersja robocza, bez opinii biegÅ‚ego rewidenta) 18 kwietnia podczas
swego posiedzenia w biurze PZJ? Ostatni komunikat PZJ (z 16 maja) na pierwszy rzut oka zdaje
siÄ™ w tym sporze o sprawozdanie finansowe przechylaÄ‡ szalÄ™ na stronÄ™ zarzÄ…du. Taki
wniosek moÅ¼na wysnuÄ‡, jak siÄ™ przeczyta zamieszczonÄ… tam opiniÄ™ biegÅ‚ego rewidenta,
który stwierdza, Å¼e pod wzglÄ™dem formalnym wszystko w sprawozdaniu finansowym jest w
porzÄ…dku. ProszÄ™ PaÅ„stwa, jakby to powiedzieÄ‡? Ja wiem wiÄ™cej niÅ¼ mogÄ™, a
wÅ‚aÅ›ciwie chcÄ™ publicznie w tej kwestii powiedzieÄ‡. Nie chcÄ™ zdradziÄ‡ tego, co siÄ™
dziaÅ‚o za kulisami przy przygotowywaniu opinii biegÅ‚ego rewidenta, bo nie chcÄ™ zaszkodziÄ‡
ZwiÄ…zkowi. Bo to, co mógÅ‚bym w tej kwestii powiedzieÄ‡, zaszkodziÅ‚oby nie tylko obecnemu
zarzÄ…dowi, ale &ndash; niestety &ndash; mogÅ‚oby zaszkodziÄ‡ ZwiÄ…zkowi jako takiemu. A
tego nie chcÄ™. ZwrócÄ™ tylko PaÅ„stwa uwagÄ™ na jednÄ… sprawÄ™. Kiedy rada
opublikowaÅ‚a komunikat z tym m.in. zdaniem: Zmiany, jakie ZarzÄ…d PZJ dokonaÅ‚ w 2015 roku w
zakresie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowoÅ›ci ZwiÄ…zku przez powierzenie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowej ZwiÄ…zku
firmie zewnÄ™trznej, naleÅ¼y odebraÄ‡ jako niekorzystne dla ZwiÄ…zku - podpisaÅ‚o go 6
czÅ‚onków rady, a wiÄ™c nie wszyscy obecni na tym spotkaniu.Kiedy rada spotkaÅ‚a siÄ™ 11 maja
i po spotkaniu z biegÅ‚ym rewidentem podjÄ™Å‚a uchwaÅ‚Ä™ nr 8, podpisaÅ‚o jÄ… 8 osób, czyli
wszyscy obecni na tym posiedzeniu (jedna osoba byÅ‚a nieobecna). A oto treÅ›Ä‡ tej uchwaÅ‚y:
Rada zwiÄ…zku po zapoznaniu siÄ™ z opiniÄ… biegÅ‚ego rewidenta wykonujÄ…cego badanie
sprawozdania finansowego PZJ za 2015 r. i na podstawie dotychczasowej wspóÅ‚pracy stwierdza,
Å¼e decyzja ZarzÄ…du o powierzeniu prowadzenia spraw ksiÄ™gowoÅ›ci zwiÄ…zku na podstawie
umowy cywilnej od 15.07.2015 jest niekorzystna dla PZJ.Jak wiemy, rada wczeÅ›niej nie mówiÅ‚a
jednym gÅ‚osem. A tym razem byÅ‚a jednomyÅ›lna. Czy to PaÅ„stwu nic nie mówi? Niech ta
jednomyÅ›lnoÅ›Ä‡ zastÄ…pi to, czego ja nie mogÄ™ napisaÄ‡.Która wersja?Do merytorycznych
zmian proponowanych w statucie odniosÄ™ siÄ™ niebawem w osobnym tekÅ›cie. Teraz
chciaÅ‚bym zwróciÄ‡ uwagÄ™ na kolejny przejaw braku profesjonalizmu. CiÄ…gle nie wiemy, która
wersja bÄ™dzie omawiana na zjeÅºdzie, bo ciÄ…gle pojawiajÄ… siÄ™ nowe. 18 marca zostaÅ‚a
opublikowana na stronie internetowej PZJ wersja przygotowana przez kadÅ‚ubowÄ… komisjÄ™
statutowÄ…. SwojÄ… drogÄ… to charakterystyczne, Å¼e dopiero rezygnacje dwóch czÅ‚onków
komisji, co miaÅ‚o miejsce 4 i 5 marca, sprawiÅ‚o, Å¼e ci, którzy zostali w niej, wreszcie coÅ›
spÅ‚odzili. To coÅ› zostaÅ‚o potem przedstawione na spotkaniu z prezesami WZJ-tów, a
nastÄ™pnie poddane kolejnej obróbce. Pytanie, kto dokonaÅ‚ kolejnych zmian: czy zarzÄ…d, czy
prezesi WZJ-tów, czy teÅ¼ komisja statutowa pod dyktando &ndash; no wÅ‚aÅ›nie, kogo? Rada
zwiÄ…zku dostaÅ‚a na posiedzeniu z 10 maja wersjÄ™ zmian w statucie znacznie siÄ™
róÅ¼niÄ…cÄ… od tej z 18 marca. Dobrze, Å¼e jÄ… opublikowaÅ‚a, bo dziÄ™ki temu moÅ¼emy
dowiedzieÄ‡ siÄ™ o kolejnej zmianie, jaka zostaÅ‚a wprowadzona do projektu. Ta zmiana (paragraf
40, ustÄ™p 3) to dostosowanie statutu w tej kwestii (kto moÅ¼e podpisywaÄ‡ ewentualne umowy
na wynagrodzenie czÅ‚onków zarzÄ…du) do treÅ›ci nowej ustawy o stowarzyszeniach, która ma
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wejÅ›Ä‡ w Å¼ycie 20 maja. Statutowy zjazd PZJ ma siÄ™ odbyÄ‡ 31 maja. Pytanie, czy obecny
projekt zmian w statucie jest spójny z nowÄ… wersjÄ… ustawy o stowarzyszeniach? Czy nie ma tam
wiÄ™cej niezgodnoÅ›ci? Czy jest to ostatnia wersja, czy teÅ¼ moÅ¼e pojawiÄ… siÄ™ przed 31
maja jeszcze kolejne?No i wreszcie najwaÅ¼niejsze pytanie &ndash; czy przypadkiem tej wersji
zmian nie trzeba bÄ™dzie wyrzuciÄ‡ do kosza i spokojnie przygotowaÄ‡ nowÄ…? Czy przypadkiem
spotkanie ponad setki ludzi 31 maja w Warszawie nie bÄ™dzie po prostu stratÄ… czasu?Marek
Szewczyk   
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